

Ministry of Agriculture,
Food and Rural Affairs

Office of the Minister

77 Grenville Street, 11th Floor
Toronto, Ontario M7A 1B3
Tel: 416-326-3074
www.ontario.ca/OMAFRA

Ministère de l'Agriculture, de
l'Alimentation et des Affaires rurales

Bureau du ministre

77, rue Grenville, 11^e étage
Toronto (Ontario) M7A 1B3
Tél. : 416 326-3074
www.ontario.ca/MAAARO



January 22, 2024

Pauline Rochefort
Her Worship
Municipality of East Ferris
paulinerochefort17@gmail.com

Dear Mayor Rochefort:

Rural Ontario is in a period of historic transformation, with new people moving in, businesses opening, and opportunities developing. While the future looks bright, we need to ensure that all our communities can seize these emerging opportunities.

Part of that work is being done through the [Rural Economic Development \(RED\) program](#). Since 2019, our government has invested over \$21.6 million to fund projects designed to enhance economic prosperity in rural Ontario. To further this support, I am pleased to share that the latest intake of the RED program is open, from now until February 21st.

Commented [SL(67)]: Hyperlink to the RED page

Each community has its unique strengths and challenges, and each one contributes significantly to this province. With this in mind, our government understands that our policies and approaches must be flexible to promote economic growth across Ontario.

That's why, at the 2024 Rural Ontario Municipal Association Conference, I was pleased to announce that our government is launching consultations to inform the creation of a Rural Economic Development Strategy. We know that we have a role to play in helping rural communities plan for success, but it's something that must be done in partnership.

We need your thoughts, your experience, and your ideas to define the opportunities and help inform a Strategy that will support the economic prosperity of small towns and villages across the province. By working together, it is my hope that we can build a brighter economic future for rural Ontario. Consultations are now taking place and I encourage you to share your feedback through our [online webpage](#) or by emailing ruralplan@ontario.ca.

Commented [SL(68)]: Hyperlink to rural ec dev consultation page

.../2



Good things grow in Ontario
À bonne terre, bons produits

Ministry Headquarters: 1 Stone Road West, Guelph, Ontario N1G 4Y2
Bureau principal du ministère: 1, rue Stone ouest, Guelph (Ontario) N1G 4Y2

-2-

Thank you for all you do to support rural communities. I look forward to continuing to work closely together and seeing what we can do to boost economic development in rural communities across our province.

Sincerely,

A handwritten signature in blue ink that reads "Lisa M. Thompson". The signature is fluid and cursive, with the first name "Lisa" and last name "Thompson" clearly distinguishable.

Lisa M Thompson
Minister of Agriculture, Food and Rural Affairs

Did you know about the Farmers' Wellness Initiative?

- Your mental health is important! If you're a farmer or a member of a farm family and in need of mental health support, please call 1-866-267-6255 and arrange to speak with a professional today.
- For additional resources visit: <https://farmerwellnessinitiative.ca/>.

Ministry of Agriculture,
Food and Rural Affairs

Office of the Minister

77 Grenville Street, 11th Floor
Toronto, Ontario M7A 1B3
Tel: 416-326-3074
www.ontario.ca/OMAFRA

Ministère de l'Agriculture, de
l'Alimentation et des Affaires rurales

Bureau du ministre

77, rue Grenville, 11^e étage
Toronto (Ontario) M7A 1B3
Tél. : 416 326-3074
www.ontario.ca/MAAARO



22 janvier 2024

Pauline Rochefort
Madame la Mairesse
Municipality of East Ferris
paulinerochefort17@gmail.com

Bonjour Son Honneur madame Rochefort,

Les régions rurales traversent une période de transformation historique, de nouvelles personnes s'y installant, des entreprises ouvrant leurs portes et des possibilités se développant. Alors que l'avenir semble prometteur, nous devons nous assurer que toutes nos collectivités puissent saisir ces possibilités qui émergent.

Une part de ce travail est effectué par le truchement du [Programme de développement économique des collectivités rurales \(Programme DECOR\)](#). Depuis 2019, notre gouvernement a investi plus de 21,6 millions de dollars pour financer des projets taillés pour améliorer la prospérité économique dans les régions rurales de l'Ontario. Afin d'appuyer davantage ces efforts, je suis heureuse de vous informer que le plus récent appel de propositions du Programme DECOR s'est amorcé et restera ouvert jusqu'au 21 février.

Chaque collectivité possède ses propres forces et enjeux, et chacune d'entre elles apporte une contribution importante à cette province. Gardant cela à l'esprit, notre gouvernement comprend que nos politiques et approches doivent être souples afin de promouvoir la croissance économique partout en Ontario.

C'est pourquoi, lors de la conférence 2024 de la Rural Ontario Municipal Association, j'ai été heureuse d'annoncer que notre gouvernement lance des consultations pour orienter la création d'une stratégie de développement économique des collectivités rurales. Nous savons que nous avons un rôle à jouer en aidant les collectivités rurales à planifier leur réussite, mais il s'agit de quelque chose qui doit être fait en partenariat.

.../2



Good things grow in Ontario
À bonne terre, bons produits

Ministry Headquarters: 1 Stone Road West, Guelph, Ontario N1G 4Y2
Bureau principal du ministère: 1, rue Stone ouest, Guelph (Ontario) N1G 4Y2

Did you know about the Farmers' Wellness Initiative?

- Your mental health is important! If you're a farmer or a member of a farm family and in need of mental health support, please call 1-866-267-6255 and arrange to speak with a professional today.
- For additional resources visit: <https://farmerwellnessinitiative.ca/>.

Nous avons besoin de vos observations, de votre expérience et de vos idées pour définir les possibilités et aider à orienter une stratégie qui favorisera la prospérité économique des petites villes et des villages de l'ensemble de la province. En travaillant ensemble, j'ai l'espoir que nous pouvons construire un avenir plus prometteur pour les régions rurales de l'Ontario. Des consultations se déroulent présentement et je vous encourage à faire part de vos observations sur notre [page Web](#) ou en faisant parvenir un courriel à l'adresse suivante: ruralplan@ontario.ca.

Je vous remercie tous du soutien que vous accordez aux collectivités rurales. J'ai hâte de continuer à travailler étroitement avec vous et de découvrir ce que nous pouvons faire pour stimuler le développement économique dans les collectivités rurales à l'échelle de notre province.

Veuillez agréer l'expression de mes sentiments les meilleurs.

La ministre de l'Agriculture, de l'Alimentation et des Affaires rurales,



Lisa M. Thompson

Did you know about the Farmers' Wellness Initiative?

- Your mental health is important! If you're a farmer or a member of a farm family and in need of mental health support, please call 1-866-267-6255 and arrange to speak with a professional today.
- For additional resources visit: <https://farmerwellnessinitiative.ca/>.